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Zápis č. 22
ze zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu Hrabová, konaného dne

26.3.2018
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1)
Nepřítomni: zpočátku Mgr. Naď, po přestávce Lyčka
Jednání řídil: Igor Trávníček – starosta, zahájeno 16:05 hod., ukončeno v 19:45 hod.
Zapisovatel: Ing. Jan Socha
Návrhová komise: Mgr. Jan Šumbera, Mgr. Alica Strnišťová
Přítomno: 10 občanů a 5 úřednic

Starosta  Trávníček  všechny  přivítal  a  konstatoval,  že  je  přítomno  14  zastupitelů  z 15.
Zapisovatelem bude tajemník Ing. Socha. Navrhl ověřovatele zápisu Ing. Milana Orkáče a
Ing. Bedřicha Chlupatého, kteří s návrhem souhlasili.

22/288.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

určuje 

za ověřovatele zápisu z 22. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová Ing. Milana
Orkáče a Ing. Bedřicha Chlupatého.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ověření  zápisu z  minulého zasedání zastupitelstva (31.1.2018):

Ing. Květoslava Hrabovská -  bez připomínek
Petr Novák - bez připomínek

22/289.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje 

zprávu  ověřovatelů  zápisu  Ing.  Květoslavy  Hrabovské  a  Petra  Nováka o  ověření  zápisu  
z 21. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová, konaného dne 31. 1. 2018.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Starosta dále navrhl 2 členy návrhové komise Mgr. Šumberu a Mgr. Strnišťovou, kteří s tím 
vyslovili souhlas.

22/290.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

členy návrhové komise pro 22. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová Mgr. Jana
Šumberu a Mgr. Alici Strnišťovou.     

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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Navržený program zasedání:

1) Zpráva o plnění rozpočtu statutárního města Ostrava, městského obvodu 

          Hrabová za leden až prosinec 2017

     2) Rozpočtová opatření zastupitelstva MOb Hrabová v roce 2018

     3) Seznámení s projekty a stavebními akcemi MOb v roce 2018

     4) Poskytnutí účelových neinvestičních dotací

     5) Stanovení počtu členů Zastupitelstva městského obvodu Hrabová pro   

         volební období 2018 – 2022

6) Budoucí darovací smlouva s Moravskoslezským krajem parc.č. 2584/6

7) Kupní smlouva na parc.č. 765/7, 776 a 3119 s Vítkovice a.s.

    8) Informace o činnosti RMOb mezi 21. a 22. zasedáním ZMOb

    9) Různé

Jelikož žádný ze zastupitelů nenavrhl změnu či doplnění programu zasedání, nechává starosta 
hlasovat o takto navrženém programu:

22/291.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

program zasedání 22. Zastupitelstva městského obvodu Hrabová dle předložené pozvánky. 

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ad1) Zpráva o plnění rozpočtu statutárního města Ostrava, městského obvodu     
Hrabová za leden až prosinec 2017

Starosta tento bod uvedl a předal slovo předsedkyni Finančního výboru Ing. Hrabovské. Ta
doporučila tuto zprávu vzít na vědomí.

Ing.  M.  Orkáč  se  zajímá  o  položku 2212 ve  výši  123 493 Kč.  Bylo  mu vysvětleno  Ing.
Matuštíkovou, že se jedná o platby od fyzických osob.

22/292.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

předloženou  „Zprávu  o  plnění  rozpočtu  statutárního  města  Ostrava,  městského  obvodu
Hrabová za leden až prosinec 2017“.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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 Ad2) Rozpočtová opatření zastupitelstva MOb Hrabová v roce 2018

Starosta tento materiál  uvedl s tím, že se jedná v prvé řadě o transfér nákladů z MMO za
prezidentské volby.

22/293.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtové opatření statutárního města Ostrava, kterým se

zvyšují 
neinvestiční přijaté transfery z VPS SR
pol. 4111, ÚZ 98008 o 129 tis. Kč

zvyšují 
běžné výdaje
§ 6118, pol. 5021, ÚZ 98008
§ 6118, pol. 5031, ÚZ 98008
§ 6118, pol. 5032, ÚZ 98008
§ 6118, pol. 5139, ÚZ 98008
§ 6118, pol. 5169, ÚZ 98008
§ 6118, pol. 5173, ÚZ 98008
§ 6118, pol. 5175, ÚZ 98008

o
o
o
o
o
o
o

86 tis. Kč
20 tis. Kč
8 tis. Kč
2 tis. Kč
9 tis. Kč
2 tis. Kč
2 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Dále starosta uvedl rozpočtové opatření MOb Hrabová č.4.

Ing.  Dvořák  poukazuje  na  chybu  názvu  projektové  dokumentace  MŠ  V.  Huga.  Starosta
odpověděl, že se jedná o formální chybu, neboť bylo RMOb vyhlášeno výběrové řízení na
zpracovatele projektové dokumentace nové MŠ.

22/294.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 4, kterým se:

zvýší
kapitálové výdaje
§ 3111, pol. 6121 o 1 000 tis. Kč

sníží
kapitálové výdaje
§ 3111, pol. 6901 o 1 000 tis. Kč

Hlasování: p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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Ad3) Seznámení s projekty a stavebními akcemi MOb v roce 2018

Starosta odkázal na přiloženou tabulku a vyzval zastupitele k diskusi.

Ing. Dvořák se dotazuje, proč rada zastavila práce na projektové dokumentaci cyklostezky u
Makra. Starosta odpovídá, že tuto záležitost konzultoval s cyklokoordinátorem Ing. Krejčím a
tento úsek byl shledán nekoncepčním, neboť nenavazuje na pokračování cyklostezky.

Ing. Dvořák s tímto nesouhlasí  a namítá,  že vjezd cyklistů je možný ze strany od ul. Pod
břehy  podchodem  pod  ulicí  Místeckou  s návazností  na  vyznačený  pruh  pro  cyklisty  na
vozovce na ul.  Prodloužené.  Starosta  se nebrání  vyznačení  pruhu na vozovce,  doporučuje
projednání cyklostezky v komisi výstavby dopravy a ekologie (dále jen VDE).

Ing. Orkáč M. se ptá na PD chodníku Paskovská. Ing. Faicová mu odpověděla, že zatím je
povolena úprava koryta potoku jako „vodní dílo“. 

Ing. Petana CSc. navrhuje upravit dopadovou plochu na dětském hřišti na ul. U kotelny. Vadí
mu exkrementy domácích mazlíčků na tomto dětském hřišti. Odhaduje náklad cca 250 tis. Kč
na změnu podkladu z kačírku na gumu.

Ing. Orkáč M. doporučuje o celém materiálu hlasovat beze změn.

Starosta  připouští  možnost  tuto  opravu provést  z prostředků  výsledku hospodaření  za  rok
2017.

Mgr. Šumbera se ptá na položku v bytovém hospodaření Příborská 29, etážové topení za 170
tis. Kč. Starosta odpovídá, že náklady na opravu bytového fondu jsou rozloženy odhadem do
jednotlivých kolonek ve výši cca 2,5 mil. Kč a prozatím nejsou přesně určeny.

22/295.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

přehled rozpracovanosti projektů a stavebních akcí městského obvodu schválených v rozpočtu
městského obvodu Hrabová na rok 2018.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

K jednání se dostavil zastupitel Mgr. Naď. Počet přítomných zastupitelů je 15.

Ad4) Poskytnutí účelových neinvestičních dotací

Starosta materiál uvedl, že jednotlivé žádosti spolků jsou zpracovány do přiložené tabulky, 
kde je vyčíslena původní žádost, informace, kolik daný spolek obdržel v předchozích letech a 
doporučení Finančního výboru. V navrženém usnesení je pak vyčíslen návrh rady.

Ing. Hrabovská uvozuje téma žádosti TJ Sokol, kdy FV navrhl dotaci pouze 120 tis. Kč 
namísto požadovaných 200 tis. Kč, neboť 80 tis. Kč v žádosti jsou požadavky na rekonstrukci
objektu a projektové práce. Navrhuje počkat do doby zpracování koncepce celého areálu TJ 
Sokol. FV navrhuje jinou částku nežli rada pro spolek MUDr. Poláčkové a jako důvod uvádí, 
že byl snížen nájem.
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Starosta zdůvodňuje, proč rada navrhla TJ Sokol celých 200 tis. Kč. Radní zohlednili 
katastrofální stav WC v areálu TJ Sokol. U spolku MUDr. Poláčkové rada navrhuje vyšší 
částku než FV, neboť se jim dříve neúčtovaly energie.

Ing. Orkáč M. uvádí, že je ve střetu zájmu v případě dotací pro spolek Torali a myslivecký 
spolek Hrabová. Nebude hlasovat.

Paní Kopitzová se domnívá, že rekonstrukce WC je investicí a do žádostí nepatří. Starosta 
objasňuje, že se nejedná o rekonstrukci, ale dotaci na projekt.

Dále se paní Kopitzová zabývá žádostí spolku Zelená Hrabová a uvádí, že žadatelky ještě 
nemají ukončenu realizaci za 1 250 tis. Kč a již požadují 180 tis. Kč na vícepráce.

Starosta vysvětluje, že spolu s tajemníkem měli s žadatelkami jednání a bylo dohodnuto, aby 
pokračovaly na realizaci původního projektu a bude-li mít vícenáklady před předáním díla, 
pečlivě tyto vícepráce vyčíslili. Dále uvádí, že žadatelky po jednání pochopily, že v této fázi 
je žádost předčasná.

Ing. Dvořáka zajímá, proč není žádost žadatelek z 3.1.2018 k dispozici zastupitelům.

Paní Kopitzová oponuje, že žádost byla projednávána v kulturní komisi i FV. Starosta 
doplňuje, že žádost zastupitelé měli k dispozici a nebude se dnes projednávat.

Dále Ing. Dvořák upřesňuje, že náklady na projekt WC pro Sokol jsou investiční dotací.

Ing. Rundt pochválil starostu za jednání s žadatelkami o vícepráce na park Hrabovjanka, 
protože z materiálů, které měl k dispozici nevyplývá opodstatněnost částky víceprací ve výši 
180 tis. Kč, ale částka daleko nižší. Dále se přimlouvá za dotaci hospici Ondrášek a 15 tis. Kč 
se mu zdá málo. Pokud bude více zájemců z Hrabové, navrhuje, aby se zastupitelé k řešení 
tohoto problému vrátili.

Pan Novák zevrubně vysvětluje oprávněnost žádosti TJ Sokol a tvrdí, že se jedná o 
neinvestiční dotaci. Zastupitelky Kopitzová a Ing. Hrabovská jsou přesvědčeny, že se jedná o 
investiční dotaci.

Mgr. Šumbera se domnívá, že netřeba projekt na opravu WC, ale chce vidět položkový 
rozpočet opravy WC.

Pan Novák vysvětluje, že se TJ Sokol bude ucházet o účelovou dotaci na opravu a obnovu 
zařízení a areálu u MŠMT. Pro tyto rekonstrukce je potřeba mít připraven projekt. Dotace na 
stavební práce je až 80%. Obává se, že TJ Sokol v budoucnu nebude schopna fungovat 
samostatně a financovat areály a údržbu jen z vlastních zdrojů. Připomíná, kolik jiných spolků
a komisí RMOb pořádá akce v areálu Sokolu. Tím zdůvodňuje potřebu zkrášlení areálu, 
neboť neslouží jen potřebám TJ Sokol. Odhaduje, že jen oprava WC bude stát 600 tis. Kč.

Připomíná, že sehnali na vybudování dětského hřiště dotaci z Nadace ČEZ. Myslí si, že areál 
TJ Sokol časem přejde pod správu MOb Hrabová.

Starosta podporuje opravu WC.

Mgr. Šumbera chce znát celkovou koncepci areálu TJ Sokol, neboť již byla vypracována 
studie multifunkčního zařízení v areálu TJ Sokol. Upozorňuje, že každá dotace vyžaduje 
několikaletou udržitelnost a obává se, že se postupuje nekoncepčně.
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Ing. Dvořák uvádí, že po pravé straně areálu Sokola byly v minulosti postaveny různé boudy. 
Obává se, zda tyto opravené boudy budou zapadat do budoucího areálu. Polemizuje s pojmy 
„oprava“ a „rekonstrukce“.

Starosta navrhuje, aby zastupitelé neposuzovali, co je opravou nebo rekonstrukcí.

Ing. Orkáč M. upozorňuje, že současné hygienické zařízení nesplňuje podmínky pro pořádání 
akcí.

Mgr. Šumbera doporučuje rozdělit v usnesení investiční a neinvestiční náklady.

Ing. M. Orkáč doporučuje hlasovat o původním materiálu s tím, že pokud se ukáže, že se 
jedná o investici, toto účetně převést a dává to jako protinávrh.

Mgr. Šumbera s tímto polemizuje a tvrdí, že by dotaci musel TJ Sokol vracet a opětovně 
doporučuje rozdělit usnesení na neinvestiční a investiční.

Starosta doporučuje schválit 150 tis. Kč na neinvestiční náklady a 50 tis. Kč na investiční 
náklady pro TJ Sokol.

Občan Ing. R. Orkáč vysvětluje, že kulturní komise navrhla, aby snížení požadované dotace 
z 50 tis. Kč na 35 tis. Kč pro MK Seitl bylo kompenzováno zakoupením cen za zúčastněné 
Hrabováky. 

Předsedkyně Finančního výboru Ing. Hrabovská souhlasí s částkou pro spolek MUDr. 
Poláčkové 15 tis. Kč.

Ing. Dvořák se ptá, zda služeb z.s. Čmeláček využívají občané Hrabové. Mgr. Bollogovou mu
bylo odpovězeno, že v současné době využívá službu 1 občan.

Starosta nechal hlasovat o usnesení:
Ing. Orkáč M. před hlasováním upozornil, že další zastupitelé jsou ve střetu zájmu ke svým
bodům: Petr Balušek, Ing. Chlupatý, Petr Novák.

22/296.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

a) poskytnout neinvestiční účelové dotace z rozpočtu statutárního města Ostravy, městského
obvodu Hrabová na rok 2018 subjektům na sportovní činnosti v tělovýchově a sportu dětí,
mládeže  a  dospělých,  kulturní  a  volnočasové  aktivity  a  činnosti  organizované  
pro zdravotně a sociálně znevýhodněné skupiny obyvatel, takto:

- kód TV – sportovní činnosti v tělovýchově a sportu dětí, mládeže a dospělých:
- BoKolobka tým Ostrava,  se  sídlem V.  Huga 494/18,  Ostrava-Hrabová,  IČ 03967000,  

ve výši 8.000,- Kč – na běžecký seriál Štafetová míle „O pohár obce Hrabová“,
- TJ  Sokol  Hrabová,  z.s.,  se  sídlem  Paskovská  209,  Ostrava-Hrabová,  IČ  44741553,  

ve výši 150.000,- Kč – na činnost v roce 2018 (provoz areálu, práce s mládeží, rozvoj TJ
Sokol),

- MK Seitl Ostrava, se sídlem Gen. Sochora 1206/13, Ostrava-Poruba, IČ 66181062, ve výši
35.000,- Kč – na financování běžeckých závodů v Ostravě-Hrabové,

- Klub  českých  velocipedistů  v Hrabové  spolek,  se  sídlem  Ladislava  Hosáka  996/3,
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Ostrava-Bělský  Les,  IČ  01363964,  ve  výši  20.000,-  Kč  –  na  zajištění  činnosti  klubu,
propagaci obce a historii cyklistiky,

- kód KA – kulturní a volnočasové aktivity:
- Občanský spolek MUDr. Marcely Poláčkové, se sídlem Bělidla 764/4, Ostrava-Hrabová,

IČ 22840095, ve výši 15.000,- Kč – na podporu činnosti OS (kulturní akce),
- Spolek rodičů Jablíčko, se sídlem Příborská 28, Ostrava-Hrabová, IČ 26613859, ve výši

20.000,- Kč – na činnost spolku (zajištění akcí pro děti a rodiče),
- Spolek rodičů a přátel  školy ZŠ Ostrava – Hrabová, o.s.,  se sídlem Paskovská 110/46,

Ostrava-Hrabová, IČ 22754709, ve výši 10.000,- Kč – na podporu činnosti SRPŠ,
- TORALI  o.s.,  se  sídlem  Na  Ščučím  630/39,  Ostrava-Hrabová,  IČ  22896724,  ve  výši

25.000,- Kč – na úhradu ubytování a stravy vedoucím letního dětského tábora,
- Český svaz chovatelů, základní organizace Ostrava – Hrabová, se sídlem Bažanova 174/4,

Ostrava-Hrabová,  IČ 69610789,  ve  výši  10.000,-  Kč –  na  pokrytí  nákladů spojených  
s pořádáním akce „Místní výstava drobných zvířat“,

- Platoš Václav, se sídlem Varenská 2946/6, Ostrava, IČ 73267562, ve výši 6.000,- Kč –  
na činnost Dechového orchestru Hrabová,

- Myslivecký  spolek  Hrabová,  z.s.,  se  sídlem  Krašická  340/20,  Ostrava-Hrabová,  
IČ  47862785,  ve  výši  10.000,-  Kč  –  na  nákup  jaderného  krmiva  pro  zvěř  a  nákup
pachového ohradníku,

- MC Smíšek, z.s., se sídlem Aviatiků 1522/20, Ostrava-Hrabůvka, IČ 22691561, ve výši
15.000,- Kč – na zakoupení dětských židliček a multifunkční inkoustové tiskárny,

- kód  SP  –  činnosti  organizované  pro  zdravotně  a  sociálně  znevýhodněné  skupiny
obyvatel

- Podané ruce – osobní asistence, se sídlem Zborovská 465, Frýdek-Místek, IČ 70632596, ve
výši 10.000,- Kč - na částečnou úhradu osobních nákladů asistentky,

- Mobilní  hospic  Ondrášek,  o.p.s.,  se  sídlem  Gurťjevova  459/11,  Ostrava-Zábřeh,  
IČ 26850176 ve výši 15.000,- Kč – na částečnou úhradu provozních nákladů,

- Čmeláček z.s., se sídlem Mjr. Nováka 1455/35, Ostrava-Hrabůvka, IČ 01668633, ve výši
5.000,- Kč – na částečnou úhradu provozních nákladů a propagaci,

b) uzavřít veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestičních účelových dotací se subjekty
dle výše uvedeného seznamu,

a rozhodlo

neposkytnout neinvestiční účelovou dotaci z rozpočtu statutárního města Ostravy, městského
obvodu Hrabová na rok 2018 subjektu
- Muzejní a vlastivědná společnost v Brně, zapsaný spolek, se sídlem Solniční 240/12, Brno,

IČ 00462152, ve výši 5.000,- Kč – na spoluúhradu tiskových nákladů na vydání VVM,
dějiny obce Hrabová.

Hlasování: PRO 14 ZDRŽEL SE 1 (Mgr. Naď)

22/297.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo
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o schválení investiční účelové dotace pro TJ Sokol Hrabová, z.s., se sídlem Paskovská 209,
Ostrava-Hrabová, IČ 44741553, ve výši 50.000,- Kč.    

Hlasování: PRO 13, ZDRŽEL SE 1 (Ing. Hrabovská), NEHLASOVAL 1 (Novák)

Ad5) Stanovení počtu členů Zastupitelstva městského obvodu Hrabová pro   

         volební období 2018 – 2022

Starosta se na úvod zeptal zastupitelů, zda by někdo navrhl jiný počet členů zastupitelstva pro
volební období 2018-2022.

Ing. Petana CSc. navrhuje snížit počet zastupitelů na 13 s tím, že by nebyla Rada MOb a
zastupitelstva by se konala častěji.

Tajemník doplnil, že kompetence rady vykonává starosta dle zákona o obcích.

Starosta nechal hlasovat o protinávrhu: 

Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o stanovení  počtu 13 členů Zastupitelstva městského obvodu Hrabová pro volební  období
2018 – 2022 v souladu s ustanovením § 67 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení),
ve znění pozdějších předpisů.

Hlasování: PRO 3 (Petana, Dvořák, Orkáč) PROTI 9  ZDRŽELI SE 3 (Lyčka, Hrabovská,
Šumbera

Návrh nebyl přijat.

Starosta nechal hlasovat o původním návrhu:

22/298.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o stanovení  počtu 15 členů Zastupitelstva městského obvodu Hrabová pro volební  období
2018 – 2022 v souladu s ustanovením § 67 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení),
ve znění pozdějších předpisů.

Hlasování:  PRO 10  PROTI  2  (Petana,  Orkáč)   ZDRŽELI  SE 3  (Dvořák,  Hrabovská,
Šumbera)

Návrh byl přijat.

Ad6) Budoucí darovací smlouva s Moravskoslezským krajem parc.č. 2584/6

Jedná se o dar pozemku pro chodník, jak uvedl starosta.

22/299.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová
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rozhodlo

o přijetí daru části pozemku parc. č. 2584/6 – ostatní plocha o výměře 170 m2 v k.ú. Hrabová
od Moravskoslezského  kraje,  se  sídlem  28. října 2771/117, 702 00 Ostrava, IČ 70890692,
za účelem realizace stavby „Chodník podél ul. Paskovská, úsek Na Šajaru – Šlejharova“,  
a uzavřít smlouvu o budoucí darovací smlouvě dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ad7) Kupní smlouva na parc.č. 765/7, 776 a 3119 s Vítkovice a.s.

Starosta materiál uvedl s tím, že se jedná o pozemky na části školního hřiště a na Šídlovci.

Ing. Dvořák sděluje, že je to jasný důkaz, že můžeme kupovat pozemky, aniž bychom se 
oddělovali od Ostravy.

Starosta oponuje, že MOb Hrabová musel nejdříve získat souhlas Rady města Ostravy.

Ing. Orkáče M. zajímá, zda pozemek 3119, který leží v parcele 3118 byl v záměru odkupu. 
Ing. Faicová odpovídá, že ano.

Pro Ing.Orkáče M. to může znamenat, že ÚMOb Hrabová bude tlačen k převzetí parku 
Hrabovjanka do své správy, s čímž zásadně nesouhlasí. Správu by měl poskytovat ten, kdo 
poskytl dotaci 1 mil. Kč. Smlouva o poskytnutí dotace udržovací podmínky neřešila. 

22/300.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

na straně kupujícího o uzavření kupní smlouvy mezi statutárním městem Ostrava, městským
obvodem  Hrabová  a  společností  VÍTKOVICE,  a.s.,  se  sídlem  Ruská  2887/101,  703  00
Ostrava-Vítkovice, IČ 45193070, na koupi pozemků parc.č. 765/7 – ostatní plocha (zeleň)  
o výměře 579 m2, parc.č. 776 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 16 m2 a parc.č. 3119 –
ostatní plocha (jiná plocha) o výměře 20 m2, vše v k.ú. Hrabová, za kupní cenu 530.000,- Kč.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

22/301.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

souhlasí

na straně dárce se záměrem darovat pozemek parc.č. 2583/7 o výměře 7 m2, ul. Paskovská
v k.ú. Hrabová, Moravskoslezskému kraji, se sídlem 28. října 2771/117, 702 18 Ostrava,  
IČ 70890692, zastoupenému z pověření hejtmana kraje Správou silnic Moravskoslezského
kraje, příspěvkovou organizací, se sídlem Úprkova 795/1, 702 23 Ostrava.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ad8) Informace o činnosti RMOb mezi 21. a 22. zasedáním ZMOb
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 Ing. Dvořák se zajímá, z kolika zakázek rada vybírala při zakázce na kácení stromů u kostela
sv. Kateřiny. Paní Králová odpověděla, že ze 4.

Dále se ing. Dvořák ptá na koncepci města ukládat kontejnery na odpad do podzemí. Starosta
odpověděl, že se to Hrabové netýká.

Ing. Dvořák se ptá, proč se rada nezabývala podnětem komise VDE na parkování dodávek na
Šídlovci. Starosta odpověděl, že tímto podnětem se zabývala rada na svém jednání dnes a
uložila úkol Ing. Faicové tento stav prověřit. Ing. Dvořák doporučuje, aby bylo zvoleno řešení
dle MOb Ostrava-Jih.

Ing.  Orkáč R. se ptá,  kdo rozhodl  o tom, že se podá výpověď z webhostingu původnímu
provozovateli webu.

Tajemník odpovídá, že výpověď dala rada na svém jednání 14.2.2018.

Ing. Orkáč R. namítá, že komise mediální se nikdo neptal. Dále Ing. Orkáč uvádí komplikace
převodu dat ze starého webu na nový v souladu s ochranou osobních údajů dle nového zákona
o GDPR od 25.5.2018. Chtěl znát pověřence GDPR. Pan tajemník oslovil Magistrát, který
odpověděl, že vše je v pořádku až na některé fotografie, s čímž Ing. Orkáč R. nesouhlasí a
uvádí několik případů citlivých osobních údajů, které by se neměly dále zveřejňovat. Varuje
před udělením pokuty a ptá se, kdo za to bude ručit. Jeho návrh je: nepřevádět žádná data.
Kdo zajistí webhosting? Úřad by opravu dat musel provést i na stávajícím webu.

Ing. Orkáč R. uvádí, že má připraveno spuštění SMS brány, tj. informace posílané na mobilní
telefony. Ptá se, kdo a kdy o tom rozhodne. Stejně tak se ptá, kdy se spustí webkamery.

Starosta  odpovídá,  že  2  webkamery  budou  umístěny  na  pult  centrální  ochrany  Městské
policie.

Ing. Orkáč R. se pozastavuje nad tím, že letopisecká komise radě nedoporučuje vybudovat
pamětní  desku  hrabovským  legionářům  kvůli  vysokým  nákladům.  Kolik  byla  odhadnuta
cena? Starosta odpovídá, že aktivit na rok 2018 je hodně a rRada nevidí důvod investovat do
památníku. Rada pouze vzala na vědomí podněty letopisecké komise.

Ing. Dvořák připomíná, že Magistrát na to dává dotaci 50 tis. Kč.

Ing. Orkáč R. dále připomíná, že letopisecká komise doporučuje dotisk publikace Hrabová
v období II. svět. války autorů V. Slavíka, M. slepičky a M. Slívy. Kdo je vydavatelem této
publikace  a  kdo  schválil  ISBN?  Existují  opakované  stížnosti,  že  MOb  nedodal  povinné
výtisky na určená místa.  Nesouhlasí,  že  je  MOb vydavatelem této  publikace  a  není  třeba
dodávat povinné výtisky.

Starosta vysvětluje, že rada pouze vzala na vědomí zápis a podněty letopisecké komise, ale
neučinila žádné závěry.

Ing.  Orkáč  R.  se  dále  ptá,  zda  rada  projednávala  poslední  zápis  z letopisecké  komise
z 23.3.2018. V zápise je údajně uveden návrh, že se má přestat psát zápis do kroniky ručně.
Starosta odpovídá, že se dnešní rada tímto bodem nezabývala.

Ing. Orkáč R. se ptá, zda již byla projednána rezignace M. Orkáčové. Starosta odpovídá, že
ne.

Ing. R. Orkáč se podivuje nad tím, že letopisecká komise je nyní dvoučlenná a projednává
závažné věci.

Starosta odpovídá, že interní problémy poradního orgánu rady - letopisecké komise prozatím
nebyly řešeny. 
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Ing. Orkáče R. zajímá, jak bylo naloženo s žádostí o dotaci na primiční mši Mgr. Jurečky.
Zpochybňuje okolnosti sepsání a projednání žádosti.

Starosta  odpovídá,  že  rada  žádost  o  tuto  dotaci  stáhla  z programu.  Bude  jednat  s panem
farářem o skutečné potřebě pomoci s organizací primiční mše.

Ing.  R.  Orkáč  na  těchto  případech  chce  dokládat  nekompetentnost  předsedy  letopisecké
komise. Ptá se, jak funguje připomínkování zápisů z komisí jejich členy.

Starosta další debatu zarazil, protože se začaly vytahovat osobní animozity.

Mgr. Šumbera informuje k novému webu, že chtějí po zpracovateli grafický návrh. Komise
mediální dala podnět na převod pouze „živých“ dat. Komise se má sejít s p. tajemníkem a
posoudí nový design, posoudí administrátorský přístup a pobaví se o budoucím obsahu.

Ing. Faicová navrhuje, aby k vyjádření k designu webu byla přizvána i nějaká žena.

Ing. Petana CSc. se ptá, zda je počítáno na rok 2018 s nějakou částkou na provozování parku
Hrabovjanka.

Starosta  odpovídá,  že  toto  bude  řešeno  v době,  kdy  se  bude  rozhodovat  o  převodu
správcovství parku.

22/302.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  21.  a  22.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ad9) Různé

Tento bod zahájil starosta několika poznámkami:
K dopravě: zvýšený provoz byl způsoben uzávěrou Rudné u Hornbachu. Zatím není známo,
kdy se bude budovat kruhový objezd na Mostní ul. Vedení MOb žádalo PČR i MP o výpomoc
při řešení zvýšeného dopravního ruchu.
Srdce Hrabové:  starosta  oslovil  Fakultu  architektury  VŠ TU o zpracování  alternativních
návrhů centra Hrabové
Tajemník požádal zastupitele, aby upřednostnili otázky na přítomné vedoucí odboru ÚMOb.
Ing. M. Orkáč informuje, že nebyl zpracován statický posudek stávající budovy MŠ V. Huga.
Proto se diví, z jakého důvodu se má stavět nová MŠ.
Ing. Dvořák se ptá, zda rada projednávala žádost rozšíření firmy Brembo o 4. pec. Starosta o
této informaci neví a rada se k žádosti vyjádří až  bude o stanovisko požádána.
Ing. M. Orkáč se ptá na stanovisko RMOb k drtírně odpadu. Starosta odpovídá, že RMOb trvá
na záporném stanovisku.
Ing. R. Orkáč informoval, že díky informacím Ing. Faicové zveřejní na web kompletní článek
i stanoviska k drtírně odpadů.
Občanka Ing. Tomisová se opakovaně ptá na důvod zvýšení nájmu z jejího bytu na Šídlovci.
Zřejmě  platí  zvýšený  nájem  ze  zařizovacího  předmětu  (kuchyňské  linky),  který  si  sama
zakoupila. Starosta odpovídá, že tento specifický případ je potřeba řešit přímo s pracovníkem
bytové správy.
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Mgr. Šumbera navrhuje, aby nájemnice zašla za paní Moskalovou, pracovnicí BS s dokladem,
že si zakoupila vlastní kuchyňskou linku.
Občan Ing. Poláček se ptá, jak je možné, že fa Brembo zde začala podnikat na určitou výrobní
kapacitu a v současné době je kapacita již několikrát zvýšena a tím jsou občané obtěžováni
zvýšeným zápachem.
Ing. Orkáč M. zdůrazňuje, že EIA byla zpracována na určitý počet pecí. Pro rozšíření o další
pece by podle něj mělo být vyžadováno EIA nové.
Ing. Dvořák proto doporučuje, aby jim nebylo povoleno rozšíření výroby.
Ing. Tomisová se ptá na studii parkování na Šídlovci, konkrétně na 54 parkovacích míst na ul.
V. Huga. Pan starosta slíbil, že jí písemně odpoví.
Ing. Dvořák sděluje, že na jednání ZMO vedoucí odborů Magistrátu  bývají  po celou dobu
jeho jednání.

Starosta vyhlásil přestávku v čase 18:15.

Po přestávce zasedání pokračuje v 18:30 hod. bodem Různé. Nepřítomen je zastupitel Libor
Lyčka. Počet přítomných zastupitelů je nyní 14.
Ing. M. Orkáč se ptá, proč stále nebyla na základě jeho připomínky (staré cca rok) při vjezdu
z Žižkovské ulice na Krmelínskou stále umístěna značka “Dej přednost v jízdě“. Ing. Fajcová
odpovídá, že po telefonickém hovoru jí bylo sděleno ÚMOb Nová Bělá, že tam nic umísťovat
nebudou.  Ing.  Orkáč  na  základě  toho  upozorňuje,  že  vstupní  cedule  do  Hrabové  na  ul.
Krmelínské je chybně umístěna, takže podle něho část ul. Žižkovské nikomu nepatří.
Ing.  Faicová  upřesňuje,  že  umístění  cedule  je  orientační  a  není  vymezením katastrálního
území.
Ing. M. Orkáč navrhuje, aby na svém jednání Rada  buď zrušila letopiseckou komisi nebo ji
doplnila o p. Milana Slívu. Podle zastupitele uvádí předseda letopisecké komise nepravdivé
údaje, např. v členech zastupitelů od roku 1989, dále o V. Závadovi. Bude požadovat opravu
ve školním časopise.
Dále zastupitel  Orkáč zpochybňuje stavbu nové MŠ a uvádí,  že její  příprava brzdí stavbu
nového kulturního domu, zejména potřebou parkoviště, když u budovy ÚMOb je zpevněná
betonová plocha.
Ing. Chlupatý upřesňuje, že plocha není betonová, ale asfaltová. Doplňuje taky informaci, že
V. Závada vystudoval díky prostředkům místního faráře.
Ing. Dvořák se chce vrátit k dohledu nad přechody na ul. Paskovské. V podnětu komise pro
děti  a  mládež  bylo  uvedeno,  aby  přechody  hlídali  v ranních  hodinách  pracovníci  VPP.
Doporučuje hlídání přechodů z řad dobrovolníků (důchodců), kteří by dohled uskutečňovali
po vzoru jiných měst (např. Opavy). Také doporučuje nasazení webkamer.
Ing. Tomisová doporučuje, aby dohled vykonávali strážníci Městské policie. Starosta uvedl,
že tento požadavek již uplatnil.
Ing. Dvořák se ptá na stavbu kruhového objezdu na ul. Mostní. Řešení k úplnému uzavření ul.
Paskovské nedoporučuje. Došlo by k odřezání jižního konce Hrabové od spojení s městem.
Navrhuje osadit značku Zákaz vjezdu, dopravní obsluze vjezd povolen.
Připomínkuje  činnost  PČR  ke  kontrole  kamionů.  Tvrdí,  že  PČR  není  určena  k hlídání
přechodů pro chodce. Starosta to potvrzuje a proto požádal MP o hlídkování na přechodech.
Tajemník informuje, že za poslední týden výrazně stouplo sankcionování kamionů ze strany
PČR.
Ing.  Dvořák  na  základě  diskuse  v komisi  VDE  podporuje  návrh  M.  Slívy  zasypat
odvodňovací kanál u Pilíků, který bude opatřen drenáží. Zamezí se tak úhynu zvěře a zároveň
nebude omezen přívod vody.
Starosta se obává průsaku vody na jiné místo.
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Občan  Ing.  Poláček  se  ptá,  kde  bude  hladina  vody.  Doplňuje  ho  Ing.  Slavík,  který
zpochybňuje  stanovisko  OKD k průsakům.  Doporučuje  stanovisko odborníků,  které  by  si
MOb Hrabová měl vyžádat.
Ing. Dvořák tvrdí, že řešení p. Slívy by toto vyřešilo.
Ing.  Slavík  namítá,  že  OKD chce  mít  řešení  co  nejlevnější.  Proto  nechce  řešit  ani  cestu
K Pilíkům,  když  to  po  nich  nikdo nevyžaduje.  OKD skončí  a  nebude  ji  to  zajímat.  Ani
zasypáním Pilíků se již OKD nebude zabývat.  Doporučuje přizvat  na problematiku Pilíků
odborníka, kterého by MOb Hrabová zaplatil, jako je třeba pan Kubala.
Ing. Rundt potvrzuje, že Mgr. Kubala je odborník na geologický průzkum.
Ing. Dvořák se ptá na generel zeleně. K čemu je, zda se zpracovává a kde je možno jej získat.
Starosta  odpovídá,  že rada rozhodla o zpracování  koncepce zeleně na Šídlovci,  ale  nezná
termíny zpracování. Ing. Dvořák žádá odpověď do příštího zasedání zastupitelstva a následné
projednání v komisi VDE.
Ing.  Dvořák  upozorňuje,  že  se  po  zimě  objevily  na  chodnících  psí  výkaly  a  je  třeba  je
odstranit. Porušuje se zákaz vstupu ze psy do parčíku Příborská a na dětské hřiště Šrobárova.
Ing.  Dvořák  souhlasí  s podnětem  letopisecké  komise  na  pojmenování  bočních  uliček
v Hrabové, např. ul. Na Farském nebo K Nadjezdu. Je třeba do toho vznést řád, než se začne
stavět.
Ing. Faicová odpovídá, že v lokalitě K Nadjezdu se již stavět nebude, ale konkrétní podněty
přijímá.
Podněty Ing. Dvořáka:

- špatně nasvícený kostel a nesvítící světlo ve věžičce kostela
- přerušený  přechod  chodců  z průmyslové  zóny  k ul.  K Nadjezdu  kvůli  stavbě

Prodloužené Mostní
- ze  zákona  jsou  mostní  objekty  součástí  komunikace,  ptá  se,  zda  se  něco  děje

s mostkem k Pilíkům. Ing. Faicová odpovídá, že se nejedná o mostek ve vlastnictví
města. Mostek bude údajně obnoven v rámci zkapacitnění Ščučí. Ing. Poláček, Ing. M.
Orkáč a Ing. Dvořák varují před destrukcí mostku.

- zbytečně svítící semafor u ZŠ Paskovská v odpoledních hodinách (až do 19 hod.). Ing.
Faicová cituje odpověď správců semaforu, že dle nich je vše v pořádku. Ing. Orkáč R.
tvrdí, že svítí  nonstop zelená,  ale sepne červená,  když jde chodec,  což je dle něho
správně, neboť je systém bezpečnější

- požaduje webovou aplikaci pro obsazování zasedacích místností na ÚMOb. Tajemník
tvrdí, že to problémem není a jedná se prozatím o zbytečnou aplikaci zvlášť v době,
kdy bude velká zasedačka v rekonstrukci. Starosta tvrdí, že termíny jednání RMOb
jsou pevně stanoveny, takže by nemělo docházet ke kolizím termínů

- navrhoval,  aby  byly  na  webu  zveřejňovány  zápisy  z jednání  Rad.  Rada  toto
neschválila.

Ing.  Chlupatý  informuje,  že  řešení  se  OKD bude  bránit  zasypání  odvodňovacího  kanálu,
neboť slouží jako sedimentační jímka.
Ing. M. Orkáč polemizuje s názorem Ing. Slavíka, že se zastupitelé o Pilíky nestarají. Dali tam
myslivci pachové ohradníky a o Pilíky se zastupitelé zajímají.
Ing. Slavík opětovně požaduje, aby zastupitelé si vyžádali stanovisko odborníka.
Ing. Tomisová se k tomuto názoru přidává. Dále se chce zeptat na studii zeleně na Šídlovci,
kdo byl vybrán. Starosta si jméno autora nevybavuje.  Ing. Tomisová chce, aby se k studii
mohli vyjádřit občané. Dále kritizuje parkování dodávek nad 2,5 tuny na Šídlovci a chce, aby
tam  neparkovaly.  Dále  kritizuje  kontakty  uvedené  na  webových  stránkách,  které  byly
změněny a email. pošta adresátům nedorazí. Ke kritice se přidává i Ing. Dvořák.
Starosta  odpovídá,  že  došlo  při  převodu  na  magistrátní  server  ke  změně  adres,  nicméně
fungují i ty původní. Pokud některá adresa nefunguje, bude ji třeba prověřit.
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Tajemník požádal Ing. Tomisovou, aby uvedla adresně, které adresy nefungují.
Ing.  R.  Orkáčovi  se  nelíbí,  že  emailové  adresy  jsou  odvozeny  od  jmen  a  příjmení
zaměstnance. Hlavní kontaktní adresy by měly být obecné (např. podatelna, sekretariat…).
Ing. Tomisová se ptá na výše dotací a úspěšné žadatele schválených dotací. Zpochybňuje výši
dotaci pro MK Seitl v porovnání se spolkem MUDr. Poláčkové.
Ing.  R.  Orkáč obhajuje  výši  dotace pro MK Seitl  zejména kvůli  počtu a  organizaci  běhů
v běžném roce v Hrabové (Kateřinský, půlmaraton, dětský …), rozhodčí, ceny pro vítěze atd.
35 tis. Kč se mu jeví jako adekvátní částka dotace.
Ing. Tomisová si myslí, že by ZMOb měla podporovat místní spolky.
Mgr.  Šumbera  informuje,  že  až  toto  ZMOb  oficiálně  vyhlásilo  transparentní  granty  pro
spolky, které něco v Hrabové dělají.
Mgr. Naď upřesňuje, že MK Seitl dělá v Hrabové 3 běhy a výše dotace mu připadá přiměřená.
Dotace pro místní spolky byly přidělovány i dříve než poslední 2 roky, ale nemělo to takovou
oficiální formu. Podivuje se, že žádost neposlal divadelní spolek U Lípy. Ptá se, nač jsou
určeny dotace pro Toralli. Ing. Orkáč R. mu konkrétně odpověděl.
Ing. Tomisová se ptá na zvýšení bezpečnosti podchodu pod Místeckou. Navrhuje zavedení
semaforu pro chodce u tohoto podchodu.
Ing. Dvořák upřesňuje, že řešení tohoto podchodu u Místecké je záležitostí MOb Ostrava-Jih
a  náklad  4,3 mil.  Kč se i  jemu zdá  mnoho.  Komise  VDE má názor,  že  toto  řešení  není
nezbytně nutné.
Ing. Chlupatý dává ke zvážení omezit délku vystupování diskutujících. Starosta odpovídá, že
by se musel změnit jednací řád ZMOb.
Ing.  Tomisová  kritizuje,  že  zasedání  ZMOb je  jednou  za  3  měsíce  a  bylo  by  občanům
odepřeno právo diskuse.
Mgr. Šumbera přečetl usnesení z 22. zasedání ZMOb z 26.3.2018.

Starosta ukončil zasedání ZMOb v 19:45 hod.


